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NIEUWSBRIEF JUNI 2011

Verslag van de ledenvergadering op
17 maart àOLL
De ledenvergadering van 17 maart j.l. werd
bezocht door 38 leden. Het jaarverslag over
2070 werd ter vergadering uitgereikt,
toegelicht en vervolgens door de vergadering
vastgesteld. Ook het financieel jaarverslag

over 2010 werd vastgesteld en de begroting
voor 2011 goedgekeurd.

De kascommissie meldt bij monde van Aad de

Vries dat alles in orde bevonden is. De heer de

Vries treedt af als lid van de commissie en

wordt opgevolgd door Herman Dijkhuizen,

zodat de commissie bestaat uit de heren

Russchenberg en Dijkhuizen. De heer Van

Leeuwen stelt zich beschikbaar als reservelid.

De voorzitter Hans van der Does en de
penningmeester Gijs Schoneveld zijn statutair
aftredend als bestuurslid. Zij worden met
algemene stemmen herkozen.
De voorzitter licht het jaarplan 2011 toe. Voor
de inhoud hiervan wordt hier verwezen naar

het artikel "Wat zijn onze ideeën voor de

toekomst" in deze nieuwsbrief.
Tijdens de rondvraag wordt onder andere

aandacht gevraagd voor betrokkenheid van de

vereniging bij de ontwikkelingen op het
vliegveld. Geantwoord wordt dat er
maandelijks overleg met de archeoloog van de

gemeente is en regelmatig deelgenomen
wordt aan rondleidingen en excursies op het
vliegveld. Voorts wordt gemeld dat het
bestuur de mogelijkheden verkent voor een

museumfunctie.
Na de pauze was het woord aan vader en zoon

Harff voor het onderwerp "Valkenburg in
oorlog". Eerst ging vader Dolf in gesprek met

de zaal aan de hand van foto's uit de

oorlogsjaren. Daarna hield zoon Paul een

lezing over de kustverdediging rond Katwijk.
Een volledig verslag van dit deel van de

vergadering is te vinden op de website
www.oudva I ke n b u rgzh. n l.

Buitens in en rondom Valkenburg.
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Deze pentekening van huize Sonneveldt uit
7729 is afkomstig uit een schetsboekje van

Cornelis Pronk. Het is één van de twee
bekende buitenhuizen in Valkenburg. De

andere is huize Torenvliet.
De werkgroep "historisch onderzoek" gaat

zich de komende maanden concentreren op

dit onderwerp. Daarbij wordt ook de positie
van huize Rhijnvliet betrokken. Het onderzoek
moet uiteindelijk leiden tot een

tentoonstelling in 2012 en een bijbehorend
boekwerkje.
Voor dit onderwerp zijn Jan Portengen en

Hans Vingerling gevraagd om mee te draaien

in de werkgroep.
Als er lezers van de nieuwsbrief zijn díe

informatie hebben over de buitens in



Valkenburg en omgeving dan houden wij ons
aanbevolen. U kunt contact opnemen met
Henk lmthorn07t4O72084; Prof . Dr. W.
Glasbergenlaan L1.

Groep 5A van De Burcht bezoekt
het Torenínuseurn
ln het kader van "Het grote woonproject"van
de basisschool "De Burcht" bezocht groep 5A
het Torenmuseum in Valkenburg. Voor de
groep was binnen project gekozen voor het
onderwerp "Wonen in Nederland". ln het
museum kregen de leerlingen van mensen van
onze vereniging informatie over de
geschiedenis van Valkenburg. Eerst maakten
ze kennis met het leven in Valkenburg in de
Romeinse tijd. Vervolgens zagen de scholieren
aan de hand van luchtfoto's hoe Valkenburg in
de afgelopen zeventig jaar is gegroeid en
daarna kon iedereen vanaf de toren bekijken
hoe alles er in werkelijkheíd uit ziet. Tenslotte
maakten de leerlingen een speurtocht langs

de contouren van het castellum.
ledereen vond het programma leerzaam en
interessant.

Bankje bij de Krom

Tijdens de zomerse dagen in april van dit jaar
was geregeld te zien dat het bankje b'rj 'de
Kronr' gebruikt wordt voor het doel waarvoor
het bestemd is. Het is een rustplaats voor
wandelaars, fietsers en skeeleraars met
uitzicht op een plek waar in de meidagen van
1940 een drama zich heeft afgespeeld.

Op 12 mei is het al weer vier jaar geleden dat
de bank door de Vereniging Oud-Valkenhurg is

neergezet ter gelegenheid waarvan
Burgemeester Wienen het bijbehorende
tekstbordje heeft onthuld.

Sindsdien is het bordje al weer een keer
opgefrist omdat de tekst slecht leesbaar was
geworden door de blootstelling aan weer en
wind. lnmiddels is de tekst weer slecht
leesbaar en de vereniging zoekt nu naar een
betere oplossing, zodat het bordje weer een
groot aantal jaren mee kan. Suggesties zijn
welkom.

Opening expositie "Muziek"
Onder grote belangstelling en met het zingen
van een lied is op donderdag 28 april j/l/ om
20.00 uur in het Torenmuseum de expositie
"M uziek"geopend.

De organisatie en de kinderen die een deel van
de expositie verzorgd hebben

De expositie is te bekuken op de eerste en de
vierde verdieping van het Torenmuseum, dat
elke zaterdag van 10.00 tot 12.30 uur geopend

is. De toegang van het Torenmuseum is voor
kinderen tot 12 jaar onder begeleiding gratis.

Vanaf tZ jaar is de toegangsprijs € L,20.

Cultuurbox
Dínsdag 26 april jl vond de presentatie van de
cultuurbox plaats in de burgerzaal van de
gemeente Katwuk. Het cultuurmanagement
van de gemeente Katwijk, in de persoon van
Peter Minnee, heeft in samenwerking met de

lokale historische verenigingen voor elk van de
vier historische kernen van onze gemeente
een unieke wandelroute samengesteld. EIk

van de wandelroutes laat de historie zien van
de verschillende dorpen. Deze wandelingen
met beschrijving vormen de inhoud van de

cultuurbox. Oud-burgemeester N. van 't Wout

Groep 5A op de toren



kreeg als schrijver van het voorwoord in het
Valkenburgse boekje, de cultuurbox uitgereikt
uit handen van de voorzitter van onze

vereniging, Hans van der Does. De tekst van

dit boekje is opgesteld door Henk lmthorn in
samenwerking met Frans Mieremet.
De cultuurbox bestaat uit vier prachtige

boekwerkjes met een geluid-cd. Mooie foto's
en oude gesproken verhalen op cd illustreren
prachtige wandelroutes, een daarvan door ons

dorp.
De cultuurbox is verkrijgbaar in het
Torenmuseum voor de prijs van 24.95 euro.

Wat zijn onze ideeën voor de
toekomst?
Het bestuur van onze vereniging heeft hard

nagedacht over wat op de korte en lange

termijn de visie kan zijn op de wijze waarop
we als vereniging inhoud geven aan onze

doelstelling om de geschiedenis van

Valkenburg levend te houden.

We beseffen dat we een klein dorp zijn, maar
dat we wel een heel rijke historie hebben. Dat

betekent dat er veel is te doen voor een

betrekkelijk kieine groep mensen. De vraag

naar vrijwilligers is daarom groot. Ook dat
maakt het nodig om keuzes te maken, maar
wel op basis van ambities. We willen namelijk
nog meer betekenen voor de Valkenburgers
en iedereen die geïnteresseerd is in onze

historie.
Het maken van keuzes heeft geleid tot het
bepalen van een aantal thema's waar we ons

op willen richten. dat zijn:
- Romeinen
- Paardenmarkt

Vliegveld
Tweede wereídoorlog en

wederopbouw
Historie van Kerken en bestuur
Ruimtelijke ontwikkeling
"Tijdbalk", een korte beschrijving van
onze geschiedenis

Nostalgische herinneringen aan het
recente verleden

De vraag is hoe we als verenigïng hier op de

korte en lange terrnijn invulling aan kunnen
geven. De museumfunctie staat centraal. Wij
beseffen dat het Torenmuseum, hoewel een

unieke locatie, ruimtelijke beperkingen heeft
voor een brede aanpak. De wens is er om op
een of andere wijze meer ruimte dichtbij de

toren te krijgen voor uitbreiding van de

expositieruimte. Voor de langere termijn
bestaat de wens of het idee om mogelijk in

samenwerking met de gemeente of andere
organisaties, meer te kunnen laten zien van de

Romeinen bijv. op het vliegveld en/of gebruik
te maken van de oude barakken van het
vliegkamp om ook de geschiedenis van het
vliegkamp en van de Tweede lVereldoorlog in
beeld te brengen. ln hoeverre dit haalbaar is

hangt van veel factoren af. We vinden het
belangrijk dat in dit stadium ideeën en

ambities zijn voor de toekomst.
Voor de korte termijn zullen we ons moeten
ontwikkelen binnen de mogelijkheden die het
Torenmuseum biedt. Een intensiever gebruik

van de ruimten in de toren, biedt
mogelijkheden.
Naast deze visie op een mogelijk toekomstige
museumontwikkeling, is ook verder nagedacht

over de voorwaarden die dat alles mogelijk
moeten maken. Naast beperkingen in ruimte
en geld, zijn er ook mogelijkheden. We

hebben de afgelopen jaren laten zien dat we

rnet een kleine groep mensen-al veel kunnen
presteren. Er liggen nog volop kansen om

daarmee verder te gaan. Natuurlijk kunnen we

daarbij nog meer mensen gebruiken.
Op de korte termijn liggen er de volgende
plannen/ideeën:
- Oude Valkenburgers interviewen
- Beschrijving en realisering tijdbalk
- Ed ucatie
- Documentatie
- Torenmuseum herinrichten

Burgemeester Van ï Wout met de cultuurbox



- Gemeeítelijke monumenten
- ïijdelijke exposities professioneler
N-liermee hebben we een schets gegeven van

onze visie, onze ambities en onze plannen op
de korte termijn. Graag nodigen we alle leden

uit om daar een steentje aan bij te dragen.

Verzamelen.
Er zijn veel mensen die iets verzamelen,
eierdopjes,postzegels, schilderijen en nog veel

rneer. De vereniging "Oud Valkenburg tt

verzamelt ook allerlei spullen zoals:

Alles over Valkenburg, foto's, ook familie
foto's, documenten, boeken, voorwerpen,
enz.

Alles over het vliegveld, foto's, boeken,

voorwerpen.
Alles over en van de pottenbakkerij Ravelli,

foto's, documenten, boeken en de keramische
voorwerpen.
Heeft u foto's of voorwerpen die u kwijt wilt
of in bruikleen wilt afstaan, neem vrijblijvend
contact op met iemand van het bestuur of
kom een keer làngs in het Torenmuseum. We

kunnen dan bekijken of het waardevol is om

te bewaren, weggooien kan altijd nog

Keramist Jaap Ravelli overleden.
Op een april jongstleden is de heer Jaap

Ravelli, overleden op de leeftijd van bijna 95
jaar. Op de rouyvkaart staat de volgende tekst:
"Jaap begon- samen met zijn broer Dick-

"Potterie Ravelli"in 1947 en beëindigde het
bedrijf in 1977. Na die tijd bleef hij zeer

creatief en verstond de kunst van het zich

laten inspireren. De natuur was een continue
bron voor hem. Zijn werk heeft een plaats in

de vorrngeving van de jaren '50, '60 en'70
gekregen. Wij herinneren Jaap vooral als een

eigenzinnig, oprecht en opgewekt mens."

Corrie van Kralingen ontmoette de heer

Ravelli naar aanleiding van de vorige
verplaatsing van het paardenmarkt-
monument, dat bij het oude gemeentehuis
aan de Hoofdstraat in de tuin stond. De twee
monumenten die de dorpskern van

Valkenburg markeren zijn in opdracht van de

gemeente Valkenburg door de heer Ravelli

ontworpen. Ravelli vertelde Corrie dat hij de

verplaatsing van het monument prima vond,
maar van mening was, dat de gemeente

Valkenburg wel iets terug kon doen. Er is toen
op verzoek van de gemeente een
tentoonstelling van zijn keramisch werk
georganiseerd die door de heer Ravelli zelf is
geopend, ook heeft hij bij die gelegenheid een
lezing met dia's gehouden, waarin hij de
geschiedenis van de potterie beschreef.
Later is een kleine permanente expositie
ingericht in het Torenmuseum.
Er is ook een film over Ravelli en zijn werk
gemaakt door Leen van den Berg. Deze film is

op DVD uitgebracht en in het Toren Museum
op verzoek te zien.
De heer Ravelli heeft genoten van de

belangstelling voor zijn persoon en keramisch
werk. Hij was zowel trots als verbaasd dat er
nog steeds veel mensen zijn die zijn werk
verzamelen.
Slotconclusie van Corrie van Kralingen: Jaap

Ravelliwas een bijzonder mens.

COLOFON

Deze Nieuwsbrief verschijnt tweemaal per
jaar en wordt uitgegeven door de Vereniging
Oud Valkenburg.

Redactieadres
Jan Bakker, Hoofdstraat 6,

2235 CG Valkenburg.
E-mailadres: ianp.bakker@.ziggo.nl
Oplage: 250 stuks t.b.v. de leden en andere

belangstellenden.
Deze brief is ook te downloaden van de

website www. oudvalkenburqzb.nl.
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